
         

 

 

本函檔號：TUE/2023/N001 

通告 
東涌綫延綫項目 

東涌西段隧道工程 
 

東涌綫延綫項目快將展開，當中為進行東涌西段隧道工程，東堤灣畔一、 二期之

間的部分公共空間將於 2023 年 5 月 12 日（星期五）起，由政府以短期租約形式批予港

鐵公司用作延綫項目工地，工程施工期間，工地範圍將維持開放一條來往東堤灣畔至順

東路的臨時行人通道。 
 
於今年 5月 15日（星期一）起，承建商將以圍板或圍欄等妥善分隔工地及上述臨

時行人通道以便展開工程，包括在圍封範圍內進行移除樹木及花槽等工作，工地亦會安

裝照明設施及安排保安員駐守。 
 
為配合工程，上述臨時行人通道將於 5月 15日至今年第三季期間分階段作出改道，

並一直維持開放直至工程完成。有關詳情請參閱附圖。在此期間，承建商會確保緊急通

道保持暢通，及於適當位置設置指示牌，為行人提供清晰指示。 
 
就上述工程可能帶來不便，敬請見諒。如有查詢，請致電 9223 7763與總工務督察

胡先生聯絡，或致電港鐵工程熱綫 2993 3333。 
 

東涌綫延綫網頁 
 

 

本通告電子版 

 

                                              助理企業傳訊高級經理 - 項目及工程拓展 
                                                                                           
 
 
 

梁紀晉 
 
二零二三年五月十一日 
  



         

 

 

Our reference: TUE/2023/N001 
11 May 2023 

Notice 
Tung Chung Line Extension Project  

Tung Chung West Section Tunnel Works 
 

The Tung Chung Line Extension Project is about to commence. As part of the 
construction of the Tung Chung West Section Tunnel, a part of the public open space between 
Tung Chung Crescent Phase 1 & 2 will be leased to the MTR Corporation by the Government 
through a short-term tenancy starting from 12 May 2023 (Friday), for use as a construction site 
for the project. During this period, a temporary pedestrian walkway will be maintained between 
Tung Chung Crescent and Shun Tung Road. 

Starting from 15 May 2023 (Monday), the contractor will properly separate the 
construction site from the temporary pedestrian walkway with hoardings or barriers to carry out 
the works, including the removal of trees and planters within the enclosed area. The contractor 
will also install lighting and arrange for security guards to be stationed on site. 

To facilitate the works, the temporary pedestrian walkway will be diverted in stages from 
15 May 2023 to the 3rd quarter of 2023 and will remain open until the completion of the works. 
Please refer to the attached diagrams for details. During this period, the contractor will ensure 
that emergency accesses remain unobstructed and will set up signages where appropriate to 
provide clear direction to pedestrians. 

We apologise for any inconvenience the above works may cause. For enquiries, please contact 
Chief Inspector of Works Mr Wu at 9223 7763 or the MTR Project Hotline at 2993 3333. 
 

Project Website 
 

 

E-version of this notice 

 

 
 
Yours sincerely, 
 

 

 
Kevin Leung 
Assistant Senior Corporate Communications Manager – Capital Works 



MTR Corporation

東涌綫延綫工程 -臨時行人通道改道 (第一階段 - 2023年5至6月) 

Tung Chung Line Extension Works – Diversion of Temporary Pedestrian Walkway
(Phase 1 - May to June 2023) 
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MTR Corporation

東涌綫延綫工程 -臨時行人通道改道 (第二階段 - 2023年6至7月) 

Tung Chung Line Extension Works – Diversion of Temporary Pedestrian Walkway
(Phase 2 - June to July 2023) 
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MTR Corporation

東涌綫延綫工程 -臨時行人通道改道 (第三階段 - 2023年第3季起)

Tung Chung Line Extension Works – Diversion of Temporary Pedestrian Walkway
(Phase 3 – From Q3 2023 onwards)
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